
PROTOKÓŁ Nr IV/2019 

z obrad IV sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 19 lutego 2019 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1000-1150, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie www.bransk.pl             

w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Brańsk w zakładce: 

Rada Gminy Brańsk>Kadencja 2018-2023>Nagrania obrad Rady Gminy Brańsk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 

 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 

2. Brzozowski Marek 

3. Górska Paula 

4. Kadłubowski Marek 

5. Krasnodębska-Bobel Honorata 

6. Krasowski Tadeusz 

7. Matysiak Adam Wiesław 

8. Moczulska Elżbieta 

9. Płonowska Grażyna 

10. Półtorak Mariusz 

11. Rułka Franciszek 

12. Sierocki Witold Antoni 

13. Szpakowski Józef 

14. Wysocki Paweł 

15. Żero Anna Czesława 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 

3. Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy 

4. Anna Bachurek  Kierownik GOPS w Brańsku 

5. Maciej Bobel    Dyrektor GOUK i GBP  

6. Elżbieta Szymańska  Kier. Ref. BP 

7. Monika Falkowska  Kier. Ref. RŚ 

8. Agnieszka Mortel  inspektor Ref. RŚ   

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu. 

 

 Sołtysi Gminy Brańsk 

Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do oryginału protokołu. 

 

    

Przed otwarciem obrad IV sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ”. 

 

http://www.bransk.pl/


Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 dokonała otwarcia obrad 

IV sesji Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 

Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 15 radnych, tym samym stwierdziła 

prawomocność obrad i podejmowania uchwał. Następnie Przewodnicząca Rady powitała 

przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów gminy.  

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków      

i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

    

  Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad III sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. 

6. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

8. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 2019”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty                       

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty                        

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji      

za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

14. Przedłożenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli                          

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego. 

15. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk          

za 2018 rok. 

16.  Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk za 2018 rok. 

17. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Brańsk za 2018 rok. 

18. Przedstawienie Sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Brańsku za rok 2018. 

19.  Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                           

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w 2018 roku. 

20. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Brańsk na lata 2017-2019 za rok 2018. 



21. Przedstawienie sprawozdania z wykonania w roku 2018 Uchwały Nr XXIV/202/2010 

Rady Gminy Brańsk z dnia 19 lutego 2010 r. w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk i Uchwały Nr XXIII/257/2017 

Rady Gminy Brańsk z dnia 16 listopada 2017 r. w sprawie określenia zasad 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk (Dz. Urz. 

Woj. Podl. z 2017 r., poz. 4335)  

22. Interpelacje i wnioski radnych. 

23. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

24. Sprawy różne. 

25. Zamknięcie obrad.  

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad III sesji rady gminy 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad III sesji Rady Gminy Brańsk był 

dostępny w biurze obsługi rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwróciła się do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad III sesji Rady Gminy 

Brańsk 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, w 

głosowaniu wzięło udział 14 radnych, głosów ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. 

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 1) 

Ad. 4 Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski odczytał informację z działalności między sesjami. 

Zapytań i uwag do informacji nie zgłoszono.  

Informacja stanowi załącznik Nr 5 do oryginału protokołu. 

 

   Przechodząc do dalszych punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady zwróciła się do 

Przewodniczącego Komisji RGOBiT Pana Marka Brzozowskiego o przedstawienie opinii 

Komisji Rady w sprawie projektów uchwał przygotowanych pod dzisiejsze obrady.  

(Opinia pozytywna Nr 6/01/2019 z dnia 11 lutego 2019r. stanowi  załącznik nr 6 do oryginału 

protokołu). 

 

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk 

Radny Franciszek Rułka zadał pytanie czy przewiduje się w najbliższym czasie budowę 

przydomowych lub wioskowych oczyszczalni ścieków? 

 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że nie przewiduje się budowy takich oczyszczalni.  

 

   Wobec braku dalszych zapytań do projektu uchwały Przewodnicząca zarządziła głosowanie, 

nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. 

   Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 11, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3. Brak udziału w głosowaniu:1 Wynik głosowania: 

Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 2) 

 



Z powodu usterek technicznych w przeprowadzaniu głosowania i emitowania obrad  sesji 

Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach Rady.  

 

Po wznowieniu obrad stan radnych 15, obecni wszyscy. 

 

   W związku z usterkami technicznymi i brakiem możliwości głosowania przez wszystkich 

radnych nad projektem uchwały,  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk zgłosiła wniosek              

o reasumpcję głosowania nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk. 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad wnioskiem o reasumpcję głosowania nad 

projektem uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 12, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 3) 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 12, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 4) 

 

Uchwała Nr IV/30/2019 w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk. 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 5) 

Uchwała Nr IV/31/2019 o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 8 do oryginału 

protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej 

Przewodniczący zarządził zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 6) 

Uchwała Nr IV/32/2019 w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej stanowi załącznik 

Nr 9 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok:  
Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 



 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie,  nad projektem uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

2019 rok 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 7) 

Uchwała Nr IV/33/2019 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok stanowi załącznik Nr 10 

do oryginału protokołu. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 

2019”: 

 

  Radny Franciszek Rułka zadał pytanie, czy żaden Punkt Weterynaryjny w Brańsku nie podjął 

się współpracy z Gminą, tylko w Bielsku Podlaskim?  

 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Kier. Ref RŚ, informując, że  żaden Punkt 

Weterynaryjny w Brańsku takiej zgody nie wyraził, mimo corocznego wysyłania zapytania 

ofertowego, nie chcą z Gminą współpracować.  

    

   Wobec braku dalszych zapytań do projektu uchwały Przewodnicząca zarządziła głosowanie, 

nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 2019” 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 8) 

Uchwała Nr IV/34/2019 w sprawie przyjęcia „ Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 2019” stanowi 

załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 10  Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty: 

Radny Marek Kadłubowski poinformował, że projekt tej uchwały rodzi wiele pytań, 

kontrowersji wśród mieszkańców gminy, w związku z tym poprosił o wyjaśnienie, skąd wzięły 

się podwyżki cen za odbiór odpadów? 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Kierownik Ref. RŚ m.in. powiedziała:                

–         „na podstawie przeprowadzonej analizy, ustalono, że opłaty od właścicieli nieruchomości 

nie pokrywają kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi         

w gminie, w związku z tym zasadne jest zwiększenie stawki opłat za odbiór odpadów: 

gromadzonych w sposób selektywny - 13zł od osoby na miesiąc i  gromadzonych w sposób 

nieselektywny 30zł na miesiąc od osoby. Przepisy ściśle regulują na co mogą być przeznaczone 

środki finansowe z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, są to: koszty odbioru          

i transportu, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, tworzenia i utrzymania 

Punktów Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK) – (Gmina ma zawartą 

umowę na 2 lata 2018-2019 z Firmą IWO z Brańska, miesięczne opłaty 1.800zł), obsługa 

administracyjna systemu i edukacja w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami 

komunalnymi. Firma PUK z Hajnówki przeprowadzi 7 szkoleń w szkołach na terenie gminy,     

to zobowiązanie jest zawarte w przetargu. W 2018 roku gmina ogłosiła dwa przetargi na odbiór      



i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu gminy, na lata 2019-2020. Cena  oferowana 

w I przetargu 1 132 704,00zł (miesięcznie 47 196,00zł) – przetarg unieważniono. Cena 

oferowana w II przetargu 1 096 416,00zł (miesięcznie 45 684,00zł). Do I i do II przetargu 

przystąpiła tylko jedna Firma PUK Hajnówka, różnica w cenie o 36 288,00zł mniej niż               

w I przetargu i na taką kwotę w dniu 2 stycznia 2019r podpisano umowę. Do tej pory 

obowiązywała umowa z Firmą PUK Hajnówka zawarta 21.12.2016r. na kwotę 579 192,00zł 

(zawarta na lata 2017-2018), co stanowiło miesięcznie 24 133,00zł. Firma w cenie zawarła: 

koszt zakupu worków, koszty transportu (wynagrodzenie pracowników, amortyzacja śmieciarek, 

podatki, zużycie paliwa, zużyte materiały), zagospodarowanie odpadów – jednym z czynników, 

który wpływa na wzrost kosztów zagospodarowania odpadów wynika z Rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 22 grudnia 2017r. w sprawie jednostkowych stawek opłat za korzystanie ze 

środowiska. Jednostkowa stawka opłaty za korzystanie ze środowiska w zł/Mg              

(megagram = 1 tona) za składowanie odpadów zmieszanych diametralnie wzrasta w kolejnych 

latach tj.: 

 2017r. – 24,15zł 

 2018r. – 140,00zł 

 2019r. – 170,00zł 

 2020 i kol. lata – 270,00zł 

Koszty Firmy PUK za składowanie odpadów zmieszanych po ilości odpadów wytworzonych 

przez mieszkańców za 2019r. 70 998zł, za 2020r. 112 698zł”. 

 

   Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska dodała, że ilość odpadów komunalnych na 

terenie gminy od 2015 r. znacznie wzrasta, co się przekłada na koszty zakładu, który odpady 

odbiera.  

Ilość odpadów zmieszanych odebranych z terenu gminy Brańsk w: 

2015r. - 259,5 Mg, 

2016r. – 268,86 Mg, 

2017r. – 410.09 Mg, 

2018r. – 417.4 Mg 

 Ponadto poinformowała –„jeżeli mieszkańcy gminy nie będą  segregować odpadów                  

we właściwy sposób, zwiększy się ilość odpadów zmieszanych (droższych), co przełoży się       

na wzrost cen, i groźbę nieosiągnięcia poziomów odzysku przez gminę i firmę, co skutkuje 

nałożeniem kar przez WIOŚ”. 

   Następnie Sekretarz Gminy przedstawiła dochody i wydatki na gospodarowanie odpadami       

w latach 2017-2018, poinformowała także, że dochody nie mogą być przeznaczone na inne cele 

niż gospodarowanie odpadami, w tym szkolenia, które od dwóch lat są zaplanowane w 

przetargach w celu pomniejszenia kosztów. 

   Na zapytanie Radnego Witolda Sierockiego o zaległości w opłatach, Pani Sekretarz wyjaśniła, 

że wynoszą one 21 575,26zł i są to koszty, które gmina musi pokryć. Przedstawiła również 

informację, jak kształtują się ceny za odbiór odpadów w sąsiednich gminach. 

   Na pytanie Radnego Mariusza Półtoraka o liczbę gospodarstw, które zadeklarowały zbiórkę 

selektywną a  ile nieselektywną?,  

   Pani Sekretarz odpowiedziała, że tylko 51 osób zadeklarowało zbiórkę w sposób 

nieselektywny a pozostałe ok 4 tys. w sposób selektywny. 

   Na pytanie Radnego Mariusza Półtoraka, czy znane są stawki opłat na gminie Hajnówka?  

   Odpowiedzi udzieliła inspektor A. Mortel, mówiąc, że Gmina Hajnówka ma inną specyfikę niż 

gmina Brańsk, gdyż na jej terenie znajduje się instalacja - składowisko odpadów i nie ponoszą 

tak wysokich kosztów transportu.  



 

   Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie,  nad projektem uchwały 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 8, 

PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 9) 

Uchwała Nr IV/35/2019 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty, stanowi załącznik Nr 12                 

do oryginału protokołu. 

 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty                       

za gospodarowanie odpadami komunalnymi: 

 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 10) 

Uchwała Nr IV/36/2019 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty                   

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty                        

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji      

za pomocą środków komunikacji elektronicznej: 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków           

i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 11) 

Uchwała Nr IV/37/2019 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty                     

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji             

za pomocą środków komunikacji elektronicznej, stanowi załącznik Nr 14 do oryginału 

protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2019r. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 



 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 12) 

Uchwała Nr IV/38/2019 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. stanowi załącznik Nr 15 

do oryginału protokołu. 

 

Ad. 14 Przedłożenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli                          

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego: 
Skarbnik Gminy Pani Monika Dygas przedstawiła sprawozdanie.  

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu. 

 

 

Ad. 15 Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Brańsk za 2018 rok: 

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 17 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 16 Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Oświaty, Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk za 2018 rok:  

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 17 Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Brańsk za 2018 rok: 

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 19 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 18 Przedstawienie Sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Brańsku za rok 2018: 

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 20 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 19 Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                           

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w 2018 roku: 

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 21 do oryginału protokołu. 

 



Ad. 20 Przedstawienie sprawozdania z realizacji Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Brańsk na lata 2017-2019 za rok 2018: 

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 22 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 21 Przedstawienie sprawozdania z wykonania w roku 2018 Uchwały                              

Nr XXIV/202/2010 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 lutego 2010 r. w sprawie określenia 

zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk i Uchwały 

Nr XXIII/257/2017 Rady Gminy Brańsk z dnia 16 listopada 2017 r. w sprawie określenia 

zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk (Dz. Urz. 

Woj. Podl. z 2017 r., poz. 4335): 

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 23 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 22  Interpelacje i wnioski radnych 

   Radny Franciszek Rułka złożył pisemny wniosek o przebudowę oświetlenia ulicznego we wsi 

Brzeźnica i budowę oświetlenia między ulicami od tzw. „Stronki” przy drodze powiatowej         

w kierunku Brzeźnicy. 

Ad. 23 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych: 

 Wójt Gminy Brańsk Andrzej Jankowski zwrócił się z zapytaniem do radnego Rułki 

jak on widzi taką wymianę lamp, czy wie jakie to są koszty wymiany, ile kosztuje 

nowa lampa i jakie są koszty jej eksploatacji. Zasugerował też, aby radny sam taki 

wniosek  złożył do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i zobaczył jak 

Fundusz go rozpatrzy.  

 Przewodnicząca Rady odczytała treść odpowiedzi na wniosek radnego Mariusza 

Półtoraka złożony na poprzedniej sesji w sprawie budowy Placu zabaw i rekreacji   

we wsi Patoki. 

  Wójt Gminy dodał, że jest to ciekawy temat i środki finansowe na to zadanie zostaną 

zaplanowane w budżecie gminy na przyszły rok. Mieszkańcy są bardzo zainteresowani budową 

takiego placu zabaw, zwłaszcza, że jest dużo dzieci w Patokach. 

Ad. 24 Sprawy różne: 

 Radny Tadeusz Krasowski zapytał czy droga w Spieszynie będzie wykonywana według 

starej dokumentacji, czy nowej, czy będzie robiona aż do kolonisty? 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że jeszcze nie rozmawiał w Starostwie na temat budowy tej 

drogi. Jest tylko deklaracja Gminy, że dołoży 400tys. zł  natomiast  o budowie zadecyduje        

Pan Starosta. Były konsultacje z Powiatowym Zarządem Dróg, gmina będzie uczestniczyć          

w sensie przygotowań z wykorzystaniem gminnego sprzętu. Będzie zakupiona masa bitumiczna, 

natomiast jaki zakres robót zostanie wykonany, o tym zadecyduje Starosta. 

 Radny Józef Szpakowski zapytał o odbiór folii z sianokiszonki, czy firma PUK folię 

odbierze?. 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz, mówiąc, że nie można było ująć tego odbioru folii          

w przetargu, natomiast została przygotowana informacja do sołtysów, radnych i mieszkańców 

gminy, zawierająca harmonogram odbioru folii przez Firmę IWO z Brańska.  



 Radna Honorata Krasnodębska-Bobel wystąpiła z prośbą do Wójta Gminy o pozwolenie 

na zorganizowania kursu komputerowego w Szkole Podstawowej w Mniu, ponieważ       

w świetlicy wiejskiej nie ma dostępu do internetu. 

   Wójt Gminy odnosząc się do prośby powiedział, że już wcześniej informował, że taki 

kurs można zorganizować w GOUK w Kalnicy, gdzie jest duży dostęp do internetu, 

sprawę konsultował z informatykiem, że przy dużej ilości komputerów, w Ośrodku 

Kultury będą sprawnie działały. 

   Radna poinformowała, że Firma szkoląca przyjedzie z własnymi komputerami              

i ze szkolnych komputerów nikt nie będzie korzystał, zajęcia też odbywałyby się             

w soboty, aby nie kolidować z zajęciami szkolnymi. Natomiast ze względu na problem 

dojazdu do Kalnicy mniej osób skorzysta z kursu. 

   Na prośbę Wójta w tej sprawie wypowiedział się też informatyk, który wyjaśnił, że 

rozmawiał w tej sprawie z Powiatem. Podczas rozmowy ustalono, że wymagany jest 

dostęp do internetu dużej prędkości. Na dzień dzisiejszy szkoła takiego dostępu nie 

zapewni.  

Przewodnicząca Rady zaproponowała, zorganizowanie wspólnego dojazdu do Kalnicy, 

skoro GOUK udostępnia salę.  

 Przewodnicząca Rady odczytała podanie mieszkańców Sołectwa Domanowo o ujęcie     

w budżecie gminy na 2019 rok inwestycji dotyczącej przebudowy drogi nr 798 położonej 

w Sołectwie Domanowo, łączącej się z drogą krajową, w zakresie utwardzenia masą 

bitumiczną i wykonanie odwodnienia. 

   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „ na 3 odcinki dróg w Domanowie były wykonane 

projekty techniczne, z niewiadomych przyczyn rada gminy poprzedniej kadencji              

w 2015r. wycofała te inwestycje. Zostały poniesione koszty na dokumentację, ale jak to 

bywa w życiu, zadanie nie zostało zrealizowane. Jeżeli środki finansowe pozwolą,  jeden 

ten odcinek drogi przebudujemy, jest na to dokumentacja. Własnymi siłami wykonamy 

podbudowę i tylko zamówimy masę bitumiczną”.   

Ad. 25 Zamknięcie obrad 

   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska       

o godz. 1150 zamknęła obrady  IV sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą  ”Pod 

Twoją Obronę...”  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 

/-/ Alina Adamczyk                                                                       /-/ Grażyna Płonowska   

 

 


